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Zápis č. 37 

ze zasedání Řídicího výboru pro modernizaci veřejné správy  

konaného dne 2. 6. 2022 telekonferenčně 

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

 

Počet členů řídicího výboru: 21  

Z toho s hlasovacím právem:  20 

Počet přítomných členů řídicího výboru s hlasovacím právem:  11 

Počet k přijetí usnesení:  11 

 

1. Zahájení zasedání, schválení zápisu z minulého jednání  

Jednání zahájil Ing. Petr Jirman z odboru strategického rozvoje a koordinace veřejné správy, který 

omluvil Ing. Mgr. Davida Slámu, ředitel odboru strategického rozvoje a koordinace veřejné správy 

a předsedu Řídicího výboru pro modernizaci veřejné správy (dále také „ŘV“). Přivítal členy ŘV 

a konstatoval, že ŘV má 21 členů, z toho 20 s hlasovacím právem. Přítomno bylo 11 členů s hlasovacím 

právem, ŘV je tedy usnášeníschopný.  

Předsedající poté vznesl dotaz na členy k zápisu z 36. zasedání ŘV, které se konalo 3. 2. 2022. Vzhledem 

k tomu, že nikdo neměl výhrady, ani požadavky na doplnění, zápis je platný v zaslané verzi.  

Usnesení 1/37:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy schvaluje zápis z předchozího jednání ŘV konaného dne 

3. 2. 2022. 

Pro: 11 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

2. Projednání a schválení návrhu programu Řídicího výboru 

Předsedající představil navrhovaný program jednání. K návrhu programu jednání nebyly vzneseny 

žádné připomínky. 

Usnesení 2/37:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy schvaluje program jednání ŘV. 

Pro: 12 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

3. Informace z RVVS 

Předsedající informoval o závěrech z jednání Rady vlády pro veřejnou správu (dále jen „RVVS“), 

která naposledy zasedala dne 22. 4. 2022.  

 

Závěry z předchozího zasedání RVVS: 

 RVVS vzala na vědomí aktuální informace k novému stavebnímu zákonu; 
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 RVVS vzala na vědomí informace k analýze obsoletních právních předpisů; 

 RVVS vzala na vědomí informace k metodickému doporučení pro ÚSC k zajištění ubytovací 

kapacity pro osoby přicházející z území Ukrajiny; 

 RVVS vzala na vědomí informace o Easy-to-Read. 

 

Následující jednání RVVS proběhne 17. 6. 2022. 

4. Informace o postupu realizace projektu PROAK 

Předsedající Ing. Petr Jirman přešel k dalšímu bodu a předal slovo Mgr. Ing. Lucii Novotné ze Sekce 

pro státní službu MV.  

Mgr. Ing. Lucie Novotná omluvila Mgr. Martinu Postupovou, personální ředitelku, a ve stručnosti 

informovala o projektu Podpora profesionalizace a kvality státní služby a státní správy, který je součástí 

SRRVS. Uvedla, že  tento projekt běží již šestým rokem a jeho cílem je přinést efektivitu do řízení 

jednotlivých služebních úřadů, přispět ke sjednocení oborových přístupů a sdílet dobrou praxi. 

Doplnila, že v červnu 2023 by měl být projekt dokončen. Mgr. Ing. Novotná zmínila některé klíčové 

aktivity projektu, a to analýzu účinnosti zákona o státní službě, z níž vychází novela zákona, dále 

podporu systemizace a organizace státní služby zaměřenou zejména na určování oborů služby, 

podporu zavádění řízení kvality ve služebních úřadech, jehož rámci vznikl metodický pokyn obsahující 

10 kritérií řízení kvality. Metodický pokyn mají služební úřady povinnost zavést do praxe do 30. 6. 2022. 

Z dalších klíčových aktivit jmenovala podporu implementace zákona o státní službě, v jejímž rámci 

dochází k průběžnému sledování rozhodovací praxe a judikatury jednotlivých soudních instancí 

a zároveň vznikla elektronická databáze anonymizovaných rozhodnutí náměstka ministra vnitra 

pro státní službu sloužící pro podporu správné implementace zákona. Doplnila, že v dubnu 2022 byla 

zahájena implementace aplikace elektronického systému pro seznamování s dokumenty státní služby 

eSIAŘ. Na závěr Mgr. Ing. Novotná zmínila klíčovou aktivitu realizace vzdělávání v oblasti státní služby, 

v jejímž rámci dobíhá školení k řízení kvality určené zejména pro manažery kvality ve služebních 

úřadech, a dále exkluzivní vzdělávací program pro státní tajemníky.  

Předsedající poděkoval a otevřel diskusi. V rámci diskuse zazněl dotaz, zda se uvažuje také o zavedení  

e-ZOZ. Mgr. Ing. Lucie Novotná uvedla, že k tomuto tématu momentálně nemá žádné informace, avšak 

je to zajímavý podnět, který předá vedení. Do diskuse se nikdo další nepřihlásil, takže předsedající 

přistoupil k hlasování. 

Usnesení 3/37: 

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy bere na vědomí informace o postupu realizace projektu 

PROAK. 

Pro: 12 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

5. Informace o plnění IP SRRVS za rok 2021 

Předsedající Ing. Petr Jirman přešel k dalšímu bodu. Uvedl, že předkládaný materiál prezentuje 

výsledky plnění opatření a aktivit včetně navazujících projektů jednotlivých implementačních plánů 

SRRVS v roce 2021. Doplnil, že všechny čtyři cíle SRRVS byly částečně naplněny. Částečně byl rovněž 

naplněn i globální cíl strategie, který usiluje o zvýšení kvality, efektivity a transparentnosti veřejné 

správy. Realizace některých aktivit však bude nadále pokračovat, a to až do června 2023. 
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Ing. Jirman poté otevřel diskusi. V diskusi zazněla poznámka k formální chybě. Ing. Jirman poděkoval 

za upozornění a přislíbil nápravu ještě před projednáním v RVVS. Dále zazněl dotaz na změnu institutu 

veřejnoprávních smluv. Ing. Jirman uvedl, že na SRRVS navazuje další koncepce KOVES, v jejímž rámci 

se předpokládá řešení i této citlivé problematiky. Doplnil, že v této věci bude potřeba ještě vést diskusi 

se zainteresovanými stranami. Do diskuse se nikdo další nepřihlásil, takže předsedající přistoupil 

k hlasování. 

Usnesení 4/37:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy  

a) schvaluje materiál Informace o plnění IP SRRVS za rok 2021, 

b) doporučuje jej k projednání na RVVS. 

Pro: 11 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  1 

Usnesení bylo přijato 

6. Výroční zpráva o stavu veřejné správy v roce 2021 

Ing. Petr Jirman přešel k dalšímu bodu programu. Uvedl, že v pořadí již sedmá Výroční zpráva o veřejné 

správě vznikla v rámci plnění aktivit dle implementačního plánu SRRVS a opět částečně využívá systém 

měření a hodnocení veřejné správy a jako tradičně tak přináší celou řadu statistik z nejrůznějších oblastí 

veřejné správy a současně indexy rozvoje veřejné správy, které graficky vystihují úroveň a vývoj 

sledovaných oblastí. Doplnil, že Výroční zpráva bude následně zařazena na jednání RVVS a do konce 

června se předkládá vládě ČR pro informaci. 

Předsedající následně otevřel diskusi. V diskusi zaznělo poděkování za zpracování zajímavého 

materiálu a dále poznámka k několika grafům, které nezačínají od nuly. Ing. Petr Jirman poděkoval 

za podnět a uvedl, že záleží i na podkladech poskytnutých jednotlivými zainteresovanými subjekty, ale 

pro příští zprávu podnět bude zohledněn. 

Usnesení 5/37:  

Řídicí výbor pro modernizaci veřejné správy  

a) bere na vědomí Výroční zprávu o stavu veřejné správy, 

b) doporučuje její projednání na RVVS. 

Pro: 13 Proti:  0 Zdržel(a) se hlasování:  0 

Usnesení bylo přijato 

7. Organizační záležitosti a různé  

V rámci tohoto bodu zazněl dotaz na možnosti revize navržené sítě stavebních úřadů. Ing. Petr Jirman 

k tomu uvedl, že tato problematika spadá spíše do řídicího výboru pro optimalizaci veřejné správy 

v území a přislíbil bližší vyjádření do zápisu: Na základě jednání v poslanecké sněmovně bylo 

rozhodnuto, že seznam stavebních úřadů aktuálně zařazený do návrhu novely zákona č. 283/2021 Sb., 

bude aktualizován. Aktualizace spočívá v přepočtu stanovených kritérií na nově publikované údaje 

o výkonosti stavebních úřadů za rok 2021 (publikováno MMR). Diskuse o finálním nastavení kritérií 

pro zachování stavebních úřadů stále probíhá a je tedy pravděpodobné, že návrh novely zákona 

v tomto směru ještě dozná změn. Rozhodovací kompetenci v oblasti stavebního práva má výhradně 

MMR. 

Příští zasedání ŘV pro modernizaci veřejné správy je plánováno na září 2022. 
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8. Závěr 

Předsedající Ing. Petr Jirman poděkoval přítomným za účast a konstruktivní jednání a zasedání ukončil. 

 

Zpracovala:  Mgr. Renata Hůrková  

Schválil:  Ing. Mgr. David Sláma, předseda řídicího výboru pro modernizaci výkonu veřejné 

správy v území 


